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1. Infod 

• Riigikogu Keskkonnakomisjoni ja Maaelukomisjoni ühisistung 11.02 

metsaseaduse ja looduskaitseseaduse muudatuse teemadel. Eelarutelu kuna 

eelnõud on endiselt justiitsministri kinnitust ootamas. Kutsutud sektori 

osapooled ja Keskkonnaühenduste Koda ning Tartu Ülikoolist Asko Lõhmus. 

Pigem rahulik ja konstruktiivne arutelu. Laienevate kaitsealade majandusmõju 

oli tähelepanu all. Üldiselt foon oli küllaltki argumenteeritud ja mõistlik. 

Majandus aspektid jäid küllaltki hästi domineerima. Esimest korda tundus, et 

teemast saadi aru. Keskkonnaühenduste koja hääl oli vägagi fokusseeritud 

kitsale lõigule (üli vana mets või üli vanad puud). Püüti lüüa kiilu 

erametsaomanike vahele viidates, et juriidilised metsaomanikud majandavad 

metsa väga aktiivselt ja seetõttu tulevad tavalisele väikemetsaomanikule 

piirangud.  

• Sektori sotsiaalmajandusliku mõju uuringu tellimine Metsaosakonna poolt. Seni 

oleme meie teinud. Ministeeriumis tekkis arusaam, et EMPL uuringut ei saa 

usaldada ja ministeerium peab ise tellima uuringu. Oleme andnud sisendit 

lähteülesande tarbeks. Soovitus meie poolt võtta uuringu skoopi 2021-2023 



 

aastad ja leida nende keskmine tulemus, et tsükliline mõju ei omaks liialt suurt 

kaalu. 

• Ehituskoolis Aasta Puitehitis näitus, korraldab Erik Konze; loeng puitmajaliidu 

poolt.  

• Euroopa Komisjoni DG Grow asepresident Maive Rute, kohtumine Eesti 

huvigruppidega. Kus tutvustasid esmast vaadet, milliseid muutuseid Clean 

Industrial Dealiga hakatakse Euroopas kujundama. Slaidid on saadetud liikmete 

listi, kus oli põhiinfo kirjas. Siseturu arendamisega tahetakse tegeleda, aga 

esialgu ei ole näha, et rohepoliitikat leebemaks tahetakse muuta. Bürokraatia 

vähendamine on fookuses.  

• Wood from Finland konverents, esindasime Eestit. Oleme muutunud üheks 

suuremaks sihtriigiks Soome saematerjali ekspordile. Üldine tunnetus oli, et 

kõik ootavad ettevaatlikult majanduse paranemist ja samal ajal on suur 

teadmatus tulenevalt Trumpi mõjust ning ühtegi prognoosi teha ei ole võimalik.  

• Oodatakse European Organisation of Sawmills liikmeks – vaja oma 

saeveskitega rääkida.  

• Eesti Metsaseltsi tegevus 

• Visioonikonverents 23.04.2025- kliimaminister on lubanud 

kohapeale konverentsi avama tulla. Programm on tugev, teavitus 

algab järgmisel nädalal. 

• Jätkata sektori tunnustamisega.  

• Ajakirja Eesti Mets välja andmise plaan – plaan ühendada RMK 

Metsamees, Erametsaliidu Sinu Mets ja ajakiri Eesti Mets. 

Hetkel ei tea kas saame pikaaegse kaubamärgi kasutusõiguse 

Eesti Metsale.  

• EMSN Eesti tegevus (PEFC Eesti) 

• Metsanduse vahekohtu loomine – märtsi alguses alustab tööd 

• Standardi uuendamine tulenevalt RED II ja EUDR vajadustest  

• Eestis on hetkel Ukraina delegatsioon, kes tahaksid meiega väga lihtsa ühiste 

mõistmiste deklaratsiooni teha. Mingeid kohustusi sellega otseselt ei võta, vaid 

toetame nende ettevõtmisi.  

• Jaano vaatab üle.  

• European forest coalition ühisüritus tulemas märtsis Strasbourgis, oleme 

osalema saanud Jüri Ratase.  

• Metsa-aabitsa kordustrükk – hea materjal mida võiksime koos levitada 

lasteaedades ja algklassides. Et viia teadmist metsas nende noorteni, kes 

hakkavad kasvama. Kui kõik tööstused võtaksid oma südameasjaks seda enda 

ümber natuke koolidele ja lasteaedadele jagada, siis oleme väga suure töö ära 

teinud. Õppematerjali kui õpikuna. Loodusõpetuse õpetajad. 1 klass ehk veel 

väike. Töötada välja tööleht õpetajale, mida loodusõpetuse õpetaja saaks 

kasutada? Kas tellida 5000 raamatut hinnaga 15 000 ja jagada kulu laiali?  

• Küsimus: tiraaž? 1000 või 5000 tk 



 

• Liiduna tellida 5000 raamatut – vastu: 1, poolt 9. Otsus: tellime 5000 

eksemplari.  

• Edasine töö, et kuidas kõnetada õpetajaid. Helistada õpetajale ja minna 

ise kooli rääkima. Gea, Pille ja Meelis mõtlevad kuidas koolidesse kõige 

paremini sisse saada. Äkki hoopis Metsaseltsi alt? 

 

2. Töögruppide tegevus 

• Regionaalpoliitika ja KOV valimised: KOV valimistele sisendi loomine ja 

kohtumiste koordineerimine – palju tegevusi ei ole olnud. Kutsusime üles liituma 

töörühmaga. Korjasime kokku 4 täiendavat inimest. Järgmiseks organiseerida üritus 

saadikutele teistes piirkondades, aga hetkel tegevusi ei ole rohkem teinud. 

Uuendanud ja kaardistanud meile oluliste omavalitsuste juhid jm taustatöö, et hakata 

ühendust võtma.  

• Metsandus- ja keskkonnapoliitika, sh PEFC ja FSC – erametsaliit on fokusseerund 

viimasel ajal piirangualade hüvitiste teemale oma sõnumeid. Rangeid piiranguid 

vähemaks võtta, tundub et sõnum hakkas liikuma. Hetkel paneme majandus- ja 

tööstusminister Keldole kokku peamised murepunktid ja lahendused. Tahab 

valitsuskabinetis arutada keskkonnateemasid kliimaministriga. Kui keegi tahab 

töörühma liituda on teretulnud. 

• Ekspordi edendamine, konkurentsivõime, investeerimiskeskkond – suuremaid 

uudiseid ei ole. Kaudsed tegevused.  

• Bürokraatia vähendamine – Jaak osales Tööandjade Keskliidu vastloodud 

halduskoormuse vähendamise töörühmas. Hetkel peamine väljund sellele teemale, 

Jaak jätkab keskliidu töörühmas osalemist.  

o Meil on kõigil auditeerimiskohustus, Eestis on see võrreldes euroopa 

tasemetega toodud allapoole. Peame rohkem auditeerima ja kulutame 

rohkem. Kasutegur audiitorist väike. 100% ühe inimese omandis olev 

ettevõte  - kohustusi ka pole, miks on ikka vaja auditeerida. Audiitor võtab 

igakord allkirja, et omanik vastutab, mis selle asja mõte on.  

• Sanktsioonide vältimise vastu võitlemine – kohtunud maksu ja tolliametiga. 

Järgmine kohtumine märtsis. Täna samal teemal kohtumine lätlastega. Ametnikke, 

kes selle teemaga tegeleks on väga vähe, Eesti paistab negatiivselt silma. Peaks 

koostama pöördumise ministritele. Kas leidub ressurssi ja võitlustahet ametnikel 

võitlemiseks. Räägime ka maksu ja tolliametiga. Teeme kirja peale märtsi kohtumist 

– teeb põhja valmis ja jagab juhatusega. 

• Statistika & andmed – toimus kohtumine Swedbanki analüütikutega. Tahaks luua 

dashboardi, kus tuleb puidu ja metsatööstuse osatähtsus välja erinevates aspektides. 

Seda saaks hakata rohkem välja kuvama. Oli hea algus ja läheme sealt edasi. Üks 

kord kvartalis või poolaastas soovime sektori kohta raportit, millega saaks meedias 

tähelepanu. Oleks lihtne, loetav ja hästi arusaadav. Võrdlusmoment tuleb hästi välja 

tuua. Jüri: Lisandväärtus on see, mille pealt tulevad suured maksud. Jaak: avalikus 

sektoris arvutatakse ka lisandväärtust. Kui dashboard hakkab formuleeruma, siis 



 

toob juhatsusse. Puidubilansiga teha tööd, et andmed tuleks kiiremini, et oleks 

lihtsad ja loogiliselt selgitatav.  

• Tööohutuse töörühm – 13.02 toimub kohtumine. Üle 20 osaleja. Töörühma formaat 

on, et kohtume 2-3 korda aastas ja ringkäik ettevõttes, kus spetsialistid vaatavad, 

kus hästi, kus mitte. Kohtunud tööinspektsiooni ja mkm-ga. Tõnu Ehrpais läheb 

töötervishoiuarstide iga-aastasele konverentsile kitsaskohtadest rääkima. Tõstukite 

teema kõrvalteemana.  

• Energia konkurentsivõime, elektrihinna diferentseerimine – Tööandjate Keskliidu 

energia töörühm plaanib tellida AFRY-lt uuringu energia konkurentsivõime kohta 

lähiriikide võrdluses. Estonian Celli poolt on tulnud töögruppi hea sisend  

• E-veoselehe töörühm 

o Sae- ja höövelmaterjali veoseleht – toetus jäi saamata. Sae- ja 

höövelmaterjali andmevahetuse standardi 1. etapp peaks veebruari lõpus 

siiski valmis saama.  

o Soojatootjad tahavad et EVR-i täiendusi, et vastaks RED3 nõuetele.  

o EUDR teema vajab analüüsi. Kas saaks luua keskse süsteemi või peab iga 

ettevõtte looma eraldi liidestuse TRACES süsteemiga. Ümarmaterjali 

lahendus on lihtne kuni tööstuse väravani, kuid edasi keerukam ja ettevõtted 

peavad ise lahendusi otsima, kuidas sisse tulev tooraine ja välja minev 

toodang siduda. On eri riikide näited, kuidas kavatsetakse seda asja 

lahendada. Saksamaa kavatseb rakendada süsteemi, et võtavad raieperioodi 

peale ainult  1 numbri kuni puit on maha müüdud  

o Töösse läheb välismaalastele kasutuse lihtsustamine. Praegu saab kasutada 

ainult Eesti ID kaardiga, kuid Lätist on palju liitujaid.  

• TAIE ja hariduse töörühm – nüüd on TAIE ja hariduse töörühm. Hetkel on 3 uut 

inimest soovinud liitud töörühmaga.  

o Kohtumine Tartu Ülikooli rektoriga 18.03. Kui kohtumine märtsis on läbi, 

siis ehk saab juunis korraldada liikmetele seminari koos üldkoguga. Tartu 

ülikooli rektori sõnum oli, et ta ei tahaks, et küsitaks mida ülikool võiks anda 

tööstusele, vaid mida me tahame ülikoolilt.  

o Kohtumine EKA rektoriga? – kas kohtume sügisel veel selgub.  

o Teekaartide uuendamine  - sügisel.  

• PUUINFO töörühm  

• Tööandjate Keskliidu volikogu; EMPL huvi? Kliimapoliitika ja pikaajaline 

investeerimiskeskkond. Mõjujõult suurem kui Kaubanduskoda. Seal on võimalik 

väga väärika ja mõjuvõimsa seltskonna ees meie sektori sõnumid edasi anda. Jüri 

võtab osa ka konkurentsivõime arendamise töögrupist, mis on ka seotud.  

o 19.02 volikogu valimised, EMPL seatud kandidaat Jüri Külvik 

• Transpordi teema – Eelmisel aastal uuring, mis toob välja, et pikemad metsaveokid 

koormavad sildasid vähem kui tänane olukord, aga otsuseid lubamise kohta ei ole 

siiski langetatud. Rohkem tegelevad sellega, et väidetevalt juunis muudetakse 

seadust treilerveokite osas, mis viivad autosid sadamast sadamasse. Lauril on uuring 



 

olemas. Kas saab uuringu põhjal teha artikli, et kas muudaks transporti Eesti teedel? 

Transpordiettevõtete liidu juhiga koos teeks artikli.  

 

3. Arendusnõuniku meede 01.05.2025 – 30.04.2027 

 

• erialaliitude esindamine suhtluses MKM-ga, mh Eesti ettevõtete teadmusmahukuse 

kasvatamise ning TAIE eesmärkide suunaliste arendustegevuste ja poliitikate teemadel;  

• erialaliitude esindamine suhtluses ja koostöös EISiga TAIE eesmärkide täitmisel ja 

fookusvaldkondade arendamisel, sh liitude valdkondade tehnoloogilistest ja TAI-

alastest ning üldistest suundumustest teavitamine, valdkondadele strateegiliselt olulise 

informatsiooni vahendamine;  

• erialaliitude liikmete TAI-võimekuste arendamiseks vajalike koolituste ja seminaride 

korraldamine ning liikmete nõustamine innovatsiooni juhtimise (nt Innotrepp 

instrumendi abil), TAI tegevuste ning TAI-koostöö, sh kodumaiste ning 

rahvusvaheliste teadus- ja arendusasutustega, osas;  

• AI tegevusi toetavate siseriiklike ja rahvusvaheliste teenuste, toetusmeetmete ning 

koostöövõimaluste tutvustamine liitude liikmetele;  

• arendusnõunike võrgustiku tegevustes osalemine.  

• Taotlus tuleb esitada 28.02. erinevus eelmise perioodiga on, et asjad on veidi lõdvemaks 

lastud. Ainult palgatoetus.  

 

Arendusnõuniku töö tulemusmõõdikud, mille järgi meid kahe aasta pärast hinnatakse. 

Mõõdikud paneme realistlikud.  

• TAI-koostöö osas nõustatud ettevõtete arv;  

• arendusnõuniku poolt organiseeritud koolituste ja seminaride ning nendel osalenud 

ettevõtete arvud;  

• sama või erinevate erialaliitude liikmete vaheliste TAI-alaste koostööprojektide 

arv;  

• EISi poolt pakutavatesse TAI võimekust tõstvatesse teenustesse ja toetustesse 

suunatud ettevõtete arv.  

 

Läheme taotlema maksimaalset toetuse summat.  

 

 

4. Kutsesüsteemi reform 

Iga kutsesüsteemi aluseks on seadus ja nüüd on ette võetud kutseseaduse muutmine. Vastu 

võitlevad nii koolid kui ka erialaliidud. Uue kutsesüsteemi juures on ka mõned positiivsed 

asjad.  

• Positiivne 

• Koolide vastutusvaldkondade ja õppekavade korrastamine  

• Küsitav (erialaliitude ja kutseandjate sõnumid on sarnased) 

• Tööandjate otsustusõiguse vähendamine ja ametnike õiguste suurendamine 

• Olemasoleva kutse andmise süsteemi lammutamine ühtlustamise nime all 



 

• Valdkondlike kutsenõukogude kaotamine 

• Kutsestandardite vähendamine, jäävad reguleeritud kutse 

• Kutse andjatele tasude kehtestamine 

• EMPL-i sisend on edastatud 

• HTM, Eesti Tööandjate Keskliit, Eesti Kaubandus- 

Tööstuskoda, Kliimaministeerium. Katusorganisatsioonid on need kelle kaudu 

saame sisendit tugevamalt edastada. HTM on nüüd veidi hoogu maha võtnud ja 

lubanud et kaasatakse ja erialaliite ja tööandjaid. Ministeeriumil on võimalus ka 

pidur peale tõmmata. Hetkel seis selline. 

 

5. Seadusloome tegevuste ülevaade 

 

Konkurentsiseaduse eelnõu 2025 

• Konkurentsidirektiivi ülevõtmise tähtaeg oli 4 aastat tagasi – 04.veebruaril 2021. 

• Kuna Eesti pole endiselt üle võtnud Euroopa Liidu konkurentsidirektiivi, karistas 

Euroopa Komisjon Eestit 400 000-eurose trahviga. Eestil tuleb iga päev kukrut 

kergitada 3000 euro võrra, sest direktiivi pole siiani vastu võetud ning see venib 

poliitilise vaidluse tõttu: kas eelistada haldus- või väärteomenetlust. 

• Eestis on konkurentsialase ohu ennetamine, väljaselgitamine ja kõrvaldamine siiani 

haldushaldusorganite ehk Konkurentsiameti ülesanne ja karistamine eraldi maakohtute 

ülesanne. 

• Õigusteadlaste ja õiguskantsleri arvates seda ülesannete jaotust ei ole põhjust muuta. 

• Konkurentsiametile karistamise õiguse andmine keskenduks ettevõtjate karistamisele 

(kuni 10% nende ülemaailmsest aastakäibest), mis võib viia Leeduga sarnase 

olukorrani, kus Konkurentsiameti liigne fookus karistamisele on juba tekkinud. 

• Eelnõuga tahetakse konkurentsialaste rikkumiste subjektiks täiendavalt ettevõtjatele 

teha ka eraisik. Kui seadus selliselt muutub, siis täiendame ka enda 

konkurentsieeskirju.  

 

Linnurahu kohtuvaidluse arengud: 

Kohtujurist JULIANE KOKOTT 06.02.2025  OLULISEMAD ETTEPANEKUD EUROOPA 

KOHTULE kohtuasjas C -784/23 

• (Riigikohtu eelotsusetaotlus Voore Mets ja Lemeks Põlva halduskaebuses) 

• p. 57 … Seega tuleb lindude häirimine keelata ainult siis, kui see avaldab olulist mõju 

eesmärgile hoida asjaomaste liikide arvukus rahuldaval tasemel või kohandada seda 

vastavalt sellele tasemele, ja järelikult eriti siis, kui see kahjustab haruldaste või 

ohustatud lindude pesitsemist ja poegade üleskasvatamist (49). 

• p. 67. Vahepeal toimunud areng ei välista seega linnudirektiivi artiklis 5 sätestatud 

tahtluse mõiste tõlgendamist nii, et kahjustamine, mille võimalikkust teo toimepanija 

möönab, on keelatud vaid siis, kui see puudutab eriti haruldasi või ohustatud linnuliike 

• p.73. Liigi tegeliku ohustatuse kontrollimise kohustused on liikmesriikidel. 

Eraõiguslikelt isikutelt seevastu ei saa nõuda, et nad lähtuksid oma käitumises 

igakülgselt parimatest teaduslikest andmetest linnukaitse kohta. Nad võivad selle 

asemel eeldada, et üldjuhul võivad nad teha lubatud tegevusi tingimusel, et nad näitavad 

seejuures üles nõutavat hoolsust. Ka eraõiguslikud isikud peavad siiski järgima 



 

pädevate ametiasutuste hoiatusi ja juhiseid, mis antakse niisuguse ohustamise 

tuvastamisel. 

• Kohtujuristi vahejäreldus  

• p. 75. Kokkuvõttes tuleb seega märkida, et linnudirektiivi artiklis 5 sätestatud keeldude 

alla kuulub kahjustamine, mille võimalikkust teo toimepanija möönab, vaid siis, kui see 

puudutab eriti haruldasi või parimate kättesaadavate teaduslike teadmiste põhjal 

eriti ohustatud linnuliike.  

• Niisugustel juhtudel on keeldude kohaldamine vajalik selleks, et hoida asjaomase liigi 

arvukust artikli 2 tähenduses tasemel, mis vastab eelkõige ökoloogilistele, teaduslikele 

ja kultuurilistele nõuetele, arvestades samal ajal majanduslikke ja puhkeaja veetmisega 

seotud vajadusi, või kohandada liigi arvukust vastavalt sellele tasemele.  

• p. 76. Täielikkuse huvides tuleb lisada, et vastavalt ELTL artiklile 193 ja linnudirektiivi 

artiklile 14 on liikmesriikidel loomulikult vabadus kehtestada lindude kaitseks 

rangemaid meetmeid. 

• p. 102. Eelnevale tuginedes teeb Juliane Kokott  Euroopa Kohtule ettepaneku vastata 

eelotsusetaotlusele järgmiselt:  

• Direktiivi 2009/147/EÜ loodusliku linnustiku kaitse kohta artiklis 5 sätestatud 

keeldude alla kuulub kahjustamine, mille võimalikkust teo toimepanija möönab, 

vaid siis, kui see puudutab eriti haruldasi või parimate kättesaadavate teaduslike 

teadmiste põhjal eriti ohustatud linnuliike. Niisugustel juhtudel on keeldude 

kohaldamine vajalik selleks, et hoida asjaomaste liikide arvukust linnudirektiivi artikli 

2 tähenduses tasemel (rahuldaval tasemel), mis vastab eelkõige ökoloogilistele, 

teaduslikele ja kultuurilistele nõuetele, arvestades samal ajal majanduslikke ja puhkeaja 

veetmisega seotud vajadusi, või nende liikide arvukuse kohandamiseks vastavalt sellele 

tasemele 

 

Energiamajanduse arengukava aastani 2035 keskkonnamõju strateegilise hindamise 

aruande eelnõu - jaanuar 2025 -  Maves OÜ, Karl Kupits´a töögrupp  

 

Lk. 18  ENMAK 2035 rakendamine ei ole vastuolus loodusdirektiivi ega linnudirektiivi 

eesmärkidega ning Natura 2000 võrgustiku kaitse seisukohalt ei ole põhjust teha arengukava 

enda sisu osas muudatusettepanekuid.  

Lk. 21 ENMAK 2035 arengukava rakendamisel puudub ebasoodne mõju Natura 2000 

võrgustiku aladele ja nende kaitse-eesmärkidele ning terviklikkusele. 

Lk. 26 EL elurikkuse strateegiaga seatud eesmärgid aastaks 2030 on:  

• Kaitsta õiguslikult vähemalt 30% ELi maismaast ja 30% ELi merealadest ning lõimida tõelisse 

üleeuroopalisse loodusvõrgustikku ökoloogilised koridorid;  

• kaitsta rangelt vähemalt kolmandikku ELi kaitsealadest, sealhulgas kõiki ELis veel alles 

olevaid loodus- ja põlismetsi; 

Lk 27. Elurikkuse strateegia eesmärkide jaotus, näiteks mitu puud peab Eesti istutama ja mitu 

kilomeetrit jõgesid peab Eesti tõketest vabastama, ei ole veel riikide vahel kokku lepitud. Riigid 

esitavad ettepanekud oma panuste osas käesoleva aasta lõpuks, mis tähendab, et kokkulepe 

ilmselt saavutatakse aasta või rohkema pärast. 

Lk 27. Eesti osakaal globaalses CO2 emissioonis on 0,04% (EL liikmesriikide seas 0,5%) 

Lk 45. ENMAK ühe võimaliku lahenduse kohaselt asendatakse põlevkivielektrijaamades kütus 

biomassiga, mis ilmselt on puit. Pole selgem mis puiduga asendamist plaanitakse kuid ilmselt 

on tegemist pigem tootmisjääkidega (oksad, puidupuru jms). Sellest sõltumata on Eesti 

praegune puidubilanss välja kujunenud ning sellesse suuremamahulise nõudluse sisestamine 

võib tasakaalu mõjutada. Puidu kasutamine põlevkivi asemel ei ole iseenesest halb kuid tuleb 

jälgida, et see ei tooks endaga kaasa survet metsa raie suurenemisele. 



 

 

 

Sektori seisukohad Riigikogu saadikutele koos Erametsaliiduga – Jaan saadab juhatusele.  

 

6. Kommunikatsiooni tegevuskava  

o Kohtumine Äripäevaga 29.01. Meie poolt Jaak Nigul, Marti Piirimäe, Jaano Haidla, 

Henrik Välja, Marek Metslaid, Veiko Uri. Osales 12 ajakirjanikku. Küsiti väga 

mõistlike küsimusi. Toimetusele info viimine oli hea.  

o Kolmest ajakirjast ( Eesti Mets, Metsamees, Sinu Mets) üks ja väljaandjaks 

Metsaselts? Kui Metsaseltsi arutama minna võiks enne eesmärk, sihtrühm ja 

kanalid olla läbi arutatud. Meie Metsaseltsi liikmena peaksime andma sisendi, mida 

ajakirjas näha tahaks.  

Kolm ajakirja eraldi on Eesti jaoks palju. Üks oleks hea mõte.  

Metsaselts paneb koondpildi kokku ja siis saab KIK-st raha küsida. Veel ei tea, kas 

kaubamärgi saame endale.  

o Metsa ja puidusektori strateegiakaart aastani 2030  

Kommunikatsiooni tegevussuunad 2025 

Üldine 

o Liikmete kommunikatsioon -jätkub podcast ja infokiri, liikmeüritused 

o Jätkub jooksev tugi õigusloomele ja lobile 

o Jätkub jooksev reaktiivne ja kriisikommunikatsioon, sh valdkonnaülene 

koordineerimine 

o Uuendame fotopanka: kõneisikud (sh juhatuse liikmed), üldpildid tööstusest ja 

metsast 

o EMPL liikmete kommunikatsiooni ja turunduse töörühma loomine 

(metsanduse kom töörühma asemel) 

o Ajakirjanike harimine meie valdkonna teemades 

 

Strateegiline suund:  

o juhtiv rohetööstus Eestis. 

▪ PR-ja sotsiaalmeedia kampaania “Metsast tulevikku”(tööpealkiri) -

innovaatiliste ja mõjukate toodete/arendusprojektide näitamine (Show, 

dont tell). Mai-juuni 2025 

▪ Puitarhitektuuri populariseerimine. Rändnäitus kaubanduskeskustes üle 

Eesti (suvi 2025), puitarhitektuuri konkurss ja konverents sügisel, näitus 

Tammsaare pargis (30.05-27.06 2025). PR suund: kuidas vähendada 

keskkonnamõjusid ehituses. 

▪ Noored: raievõistluste ja kutsemeisterlikkuse võistluste võimendamine 

meie komm-s, 2026 Rakett69 hooaega puiduga seotud ülesanded, 

koostööprojektide võimalused Proto ja AHHAAga; Metsa Aabitsa 

kordustrükk 

▪ Luua presentatsioon, töölehed jm materjal koolides esinejatele(eri 

vanuserühmadele kohandatud) 



 

▪ Puiduvaldkonnas tehtava teadustöö ja teadlaste promomine 

▪ Kanalitena arendada sisuturundust ja oma veebi, võimendus somes 

o Majanduslik mõju Eestis; maapiirkondades võimaluste looja.  

▪ KOV valimised 2025 -koordineeritud suhtlus KOVides oluliste 

poliitikutega, ühiste seisukohtade kohalikul tasandil otsustajateni viimine. 

(Kagu-Eesti üritusele sarnased korraldada Pärnumaal, Viljandimaal, Kesk-

Eestis. Kagu-Eestis vol 2) 

▪ Tööandja bränding: tõsta esile sektori tööandja väärtused majandusele, 

kohalikus piirkonnas. Üle organisatsiooni koordineeritud (ettevõtete 

rahastusel) Tööandja kampaania “Päev … (konkreetse ametiga)”. Some ja 

PR võimalus. Eeskujuks Kaupmeeste Liidu #tulekaubandusse 

▪ Pilootprojekt 7. klassidele sügisel (võib teha esimesed proovid kevadel): 

väljasõidud metsadesse ja tööstustesse. Liidu ettevõtete toetus. Pakkuda 

ringkäiku tööstuses, matka, tasuda transport. Kontseptsioon ja tugi liidu 

poolt. (Pikem plaan: Metsarahvapäeva veebileht võiks olla kogu aeg 

aktiivne, kus saab esitada soovi, et tahan tulla ekskursioonile). 

▪ Metsarahvapäev 

▪ Senisest proaktiivsem roll majandusteemades ja sektori mõju selgitamisel, 

sh andmed ja näited piirkondades, kohalikul tasandil. 

▪ Koordineeritum ja proaktiivsem sektori esindajate esinemine/osalemine 

mõjukatel konverentsidel/üritustel ja meedias. Sh kõnelejate ringi 

laiendamine (vajadusel koolitused) 

o Rahvusvahelistumine 

▪ ELi taseme otsuste selgitamine Eestis  

▪ Eesti ettevõtete rahvusvaheliste edu-ja kogemuslugude jagamine Eesti 

meedias 

▪ Otsida võimalusi Eesti ettevõtete näidete/projektide tutvustamiseks 

rahvusvahelistes meediakanalites 

▪ Välismaised kogemuslood/eeskujud Eesti meediaruumi, teiste 

metsarikaste riikide kogemused normaliseerimaks meie tegevusi. 

 

 

Märtsi juhatuse koosolek toimub veebis 

 

 

Koosolekut juhatas Protokollis 

Henrik Välja  Kerli Alliksaar 

tegevjuht büroojuht 


